

Friluftsrådet på Sydfyn				
Dato: 23.10.2023		Bestyrelsesmøde I Friluftsrådet på Sydfyn Trente Mølle Trentevej 7 5672 Broby Klokken 19.00 – 22.00		
Næste møde: 22. november kl. 19.00		<i>Til stede: Per Brunsgaard, Michael Martin Jensen, Erik Ehmsen, Per Frank, Ninna Larsen</i> <i>Afbud: Fini, Lars.</i>		
Dagsordenpunkter	Diskussion	Handling	Ansvarlig(e) person(er)	Tidsramme
1. Godkendelse af referatet fra sidste møde Godkendelse af mødedagsordenen.	Godkendt. Dagsordenen godkendt med enkelte tilføjelser.			
2. Friluftspolitisk debat: Konference om Marin Naturnationalpark i Lillebælt - Middelfart MMJ + NL + FK deltog Seminaret i Billund MMJ + NL + PF deltog	Michael og Ninna deltog. Det var mest en orientering om status for Øresund og Lillebælt. Der manglede initiativer til det sociale netværk. Der blev diskuteret gamle emner. Der var ikke meget nyt.	Lillebæltarbejdsgruppen arbejder med friluftslivet i den nye marine Naturnationalpark. Vi venter på en indkaldelse til et møde. Næste konference kommer til at ligge i Helsingør.		

<p>3. Friluftsrådet HQ: Der er fastlagt en 100% ændring af mail-systemet VIGTIGT - DRØFTES Jeg har tryk med M 11.10</p> <p>Workshop - Friluftsrådets strategi d. 07.11 M 13.10</p>	<p>Der er ved at blive indført et nyt mailsystem. Det er ret bøvlet. Den nye mailstruktur diskuteres nærmere på næste møde. Der inviteres én fra sekretariatet til næste møde for at forklare systemet.</p> <p>Invitation til Friluftsrådets medlemsorganisationer. MMJ deltager.</p>			
<p>4. De 3 temagrupper arbejdsområder, arbejdsform og møder:</p> <p>a. Gråt udvalg: Planstrategien og skydebanerne på Langeland. M 05.10</p> <p>b. Grønt udvalg: Henvendelse omkring Vejlen ved Rudkøbing M 20.09</p> <p>c. Blåt udvalg: Der lige indviet et stort rev ved Middelfart, skulle vi udpege en række steder hvor vi kunne foreslå noget tilsvarende, kunne de "blå" foreninger udpege de steder udfra deres lokalkendskab?</p>	<p>Der skal rejses 2 yderligere vindmøller ved skydebanen på Langeland (Løjbølle). Ejeren vil give økonomisk kompensation til brugerne. Der er observeret såvel flagermus som rovfugle i området.</p> <p>b. Der er indgivet en klage om manglende dræning af området.</p> <p>Vi skal finde steder, hvor det kan have en mening. Vi kontakter amatørfisherne. Vi kan finde tilladelserne til stenfiskeriet?</p>	<p>Vi holder os orienteret om planerne.</p> <p>Erik ser på sagen.</p> <p>PF laver en liste over fiskeforeninger, der kan komme med input om, hvor det vil være hensigtsmæssigt at lave stenrev i Det sydfynske Øhav</p>		
<p>5. Bestyrelsens møder og initiativer:</p>				

<p>I fortsættelse af 3: Skulle vi finde en der kunne sætte os ind i det nye system?</p> <p>Regionsudvalget inviterer formanden for Handicaporganisationerne til næste møde. Vi skal finde repræsentanter for kommunernes Handicapråd</p>	<p>Der inviteres en fra sekretariatet til næste møde.</p> <p>???</p>			
<p>6. Siden sidst fra formanden: Ærø har svaret og vil have en oversigt over de foreninger på Ærø som er tilknyttet Friluftsrådet</p> <p>Der er kommet plan for energiparker. - 0 på Fyn. Skal vi foreslå retningslinier ? M 10.10</p>	<p>Erik fik en liste over foreninger på Ærø, der er medlem af Friluftsrådet.</p> <p>.</p> <p>Det bør indføres i de kommunale strategiplaner for kommunerne.</p>			
<p>7. Siden sidst fra de andre i bestyrelsen herunder sager i postkassen samt meldinger fra de grønne råd og andre udvalg m.m.:</p> <p>Grønt flag Assens M 12.10</p>	<p>Assens: Grønt Råd den 6.11 Faaborg-Midtfyn: Svendborg: Markvej på Tåsinge. Ejeren vil have den nedlagt. Der protesteres af naboer. Vejen har friluftsværdi, da andre også bruger vejen. Langeland: Ærø:</p>	<p>Der klages over nedlæggelsen MMJ</p>		
<p>8. Udlovningsmidler: Sydfyn tildelt 525 000 kr. Kleven havn kunne være en varm anbefaling værd</p>	<p>Ansøgningerne blev gennemgået. Kleven havn er kommenteret.</p>	<p>Bestyrelsen holder sig løbende orienteret om ansøgninger til kommentering</p>		
<p>9. Næste møde: Aftales</p>	<p>22. november kl. 19.00</p>			

10. Eventuelt:	Michael Martin vil gerne afløses som formand til årsmødet. Vi bruger tid på næste møde til at diskutere årsmødet og hvilken strategi vi bør tage for at få engageret vore lokale foreninger.	Punktet sættes på næste dagsorden. Det vil være fint, hvis én fra bestyrelsen samt sekretariatet også deltager.		
-----------------------	--	---	--	--